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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Nadzwyczajnej do spraw zmian w kodyfikacjach 
(nr 17)
26 września 2012 r.
Komisja Nadzwyczajna do spraw zmian w kodyfikacjach, obradująca pod prze-
wodnictwem posła Krzysztofa Kwiatkowskiego (PO), przewodniczącego Komi-
sji, rozpatrzyła: 

- wniosek o skierowanie poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy – 
Kodeks postępowania karnego (druk nr 604) do podkomisji stałej do spraw 
nowelizacji prawa karnego,
- sprawozdanie podkomisji stałej do spraw nowelizacji Kodeksu pracy oraz 
Kodeksu postępowania administracyjnego o poselskim projekcie ustawy 
o zmianie ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego (druk nr 237).

W posiedzeniu wziął udział sędzia Marcin Kowal naczelnik wydziału w Departamencie Prawa Kar-
nego Ministerstwa Sprawiedliwości.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Grybska, Sylwia Chojecka 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Dorota Rutkowska-Skwara, Elżbieta Wit-
czak-Bielecka, Tomasz Czech – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):

Dzień dobry państwu. Otwieram posiedzenie Komisji Nadzwyczajnej do spraw zmian 
w kodyfikacjach.  Stwierdzam na podstawie  listy  obecności,  że mamy na posiedzeniu 
kworum.
Czy ktoś ma  jakieś uwagi do porządku? Nie widzę. Uznajemy, że porządek został 

przyjęty.
Przechodzimy do pierwszego punktu merytorycznego, czyli rozpatrzenia wniosku 

o skierowanie poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy – Kodeks postępowania 
karnego, zawartego w druku nr 604, do podkomisji stałej do spraw nowelizacji prawa 
karnego. Wszyscy państwo mieli możliwość  zapoznania  się  z tym projektem. W tym 
momencie oddałbym głos... Przepraszam, jesteśmy jeszcze przy punkcie pierwszym, a to 
dopiero w punkcie drugim. Czy w tej sprawie ktoś chce zabrać głos? Nie widzę.
Przystępujemy do procedury głosowania w sprawie skierowania projektu do podko-

misji. Kto z pań i panów posłów jest za, proszę o podniesienie ręki. (10) Kto jest przeciw? 
(0) Kto się wstrzymał? (0)
Projekt został skierowany do podkomisji.
Przechodzimy do punktu drugiego, czyli do rozpatrzenia sprawozdania podkomisji 

stałej do spraw nowelizacji Kodeksu pracy oraz Kodeksu postępowania administracyj-
nego o poselskim projekcie ustawy o zmianie ustawy – Kodeks postępowania admini-
stracyjnego, zawartego w druku nr 237. Oddaję w tym punkcie głos przedstawicielowi 
podkomisji, czyli panu Tomaszowi Szymańskiemu.

Poseł Tomasz Szymański (PO):
Dziękuję, panie przewodniczący. Panie posłanki i panowie posłowie, 12 września odbyło 
się posiedzenie podkomisji stałej ds. nowelizacji Kodeksu pracy oraz Kodeksu postępo-
wania administracyjnego, którego przedmiotem było rozważanie nad drukiem nr 237, 
polegającym na zmianie w art. 64 § 2 k.p.a. poprzez stworzenie możliwości wniesienia 
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zażalenia na pozostawienie podania bez rozpoznania. Wnioskodawcy uzasadniali brak 
kontroli  instancyjnej, co może spowodować pole do nadużyć ze strony organów admi-
nistracji, które wykorzystują przepis art. 64 § 2 jako pretekst do unikania rozpoznania 
podań.
Dnia  11  lipca  2012 r.  wpłynęła  do Komisji  opinia  Rady Ministrów w tej  sprawie 

i podkomisja uznała, że istnieją prawne argumenty na tę chwilę w systemie prawnym 
w k.p.a., które chronią wystarczająco podmioty postępowania. Zgodnie m.in. z art. 37 § 
1 stronie przysługuje zażalenie na nieterminowe lub przewlekłe trwanie postępowania, 
a także możliwość skargi na bezczynność organu do wojewódzkiego sądu administra-
cyjnego.
Stwierdziliśmy,  że projekt  zawarty w druku nr 237 nie uzyskał  aprobaty Komisji 

i jego żywot pracy parlamentarnej powinien się zakończyć. Dziękuję.

Poseł Jerzy Kozdroń (PO):
Czyli składacie wniosek o odrzucenie?

Poseł Tomasz Szymański (PO):
Tak. Składamy wniosek o odrzucenie.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Czy obecny na sali przedstawiciel rządu w osobie przedstawiciela Ministerstwa Sprawie-
dliwości podtrzymuje stanowisko zawarte w stanowisku rządowym?

Naczelnik wydziału w Departamencie Prawa Karnego Ministerstwa Sprawiedliwości 
Marcin Kowal:

Tak. Podtrzymuję to stanowisko i przychylam się do stanowiska podkomisji.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję bardzo. Oddaję głos przedstawicielowi wnioskodawców panu posłowi Sławomi-
rowi Kopycińskiemu, ale go nie widzę. Może inny przedstawiciel tego klubu chce zabrać 
głos, bo projekt był podpisany przez przedstawicieli, jeżeli dobrze widzę...

Poseł Małgorzata Sadurska (PiS):
Ruchu Palikota.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Tak, jednego klubu parlamentarnego. Czy pan poseł?

Poseł Michał Kabaciński (RP):
Wprawdzie powiem szczerze i przyznaję się do tego, że nie mam za bardzo wiedzy. Nie 
chciałbym się wypowiadać za kolegę. Jednak z tej racji wypadałoby być przeciw, oczywi-
ście, więc ograniczę się tylko do tego.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję bardzo panu posłowi. Oddaję głos przedstawicielowi Biura Legislacyjnego.

Legislator Elżbieta Witczak-Bielecka:
Panie przewodniczący,  już w trakcie posiedzenia podkomisji zgłosiliśmy, że w analizie 
wstępnej wskazywaliśmy – podobnie, jak Ministerstwo Spraw Wewnętrznych, tu wła-
ściwe w tej sprawie – na to, że istnieją obecnie środki w Kodeksie postępowania admini-
stracyjnego (art. 37) i w Prawie o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (art. 
3). Skoro są środki dla stron, to wydaje się, że ta nowelizacja nie jest niezbędna w tym 
momencie.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję przedstawicielce Biura Legislacyjnego. Przechodzę do punktu – rozpatrzenie 
sprawozdania. Mam przed sobą sprawozdanie podkomisji stałej ds. nowelizacji Kodeksu 
pracy oraz Kodeksu postępowania administracyjnego. Pozwolę je sobie państwu przed-
stawić, chyba że pan przewodniczący chce osobiście.

Poseł Stanisław Szwed (PiS):
Jest wniosek o odrzucenie z podkomisji, dlatego proszę o poddanie go pod głosowanie.
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Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję panu przewodniczącemu. W takim razie zapytam, czy ktoś jeszcze w tym punk-
cie chce zabrać głos. Nie widzę. Musimy przegłosować przyjęcie sprawozdania podkomi-
sji, czyli odrzucenie projektu.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem tego sprawozdania z zaproponowanymi 

wnioskami? (11) Kto jest przeciw? (2) Kto się wstrzymał? (0)
Sprawozdanie podkomisji zostało przyjęte.
Jeszcze musimy sprawozdawcę wyznaczyć. Czy ktoś z podkomisji chciałby być spra-

wozdawcą?

Poseł Tomasz Szymański (PO):
Mogę nim zostać.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
A, bardzo dobrze, czyli pan poseł wyraża zgodę.

Poseł Tomasz Szymański (PO):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Krzysztof Kwiatkowski (PO):
Dziękuję. Nie widzę innych kandydatur. Uznaję, że sprawozdawcę wyznaczyliśmy. Tym 
samym wyczerpaliśmy porządek posiedzenia, chyba że ktoś z pań i panów posłów ma 
w sprawach różnych jakieś rzeczy, które chce zgłosić. Nie widzę. Zamykam posiedzenie. 
Bardzo serdecznie wszystkim państwu dziękuję, a w sposób szczególny przedstawicielom 
rządu i Biura Legislacyjnego. Dziękuję bardzo.


